
Protokół  Nr  6 wspólnego posiedzenia

Komisji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  24  marca  2015 roku – godz. 14.00 

Posiedzenie odbyło się na sali sesyjnej Urzędu Gminy. Przewodnicząca Pani Magdalenia Janc-

Węglewska  powitała  wszystkich zebranych. W posiedzeniu udział wzięło 13 radnych  tj. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego

1.      Andrzejewska Żaneta

2.      Buśko Andrzej

3.      Koplin Zenon

4.      Wicher  Marek 

5.      Wicher Kazimierz

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska

6.      Cichorek Józef

7.      Dams Sławomir

8.      Macyszyn Andrzej

9.      Zieliński Marek 

Komisja Zdrowia, Oświaty i Spraw Socjalnych 

10.  Janc – Węglewska Magdalena

11.  Michalak  Jacek

12.  Mirek Marian

13.  Strawa Paweł

Stwierdziła, że porządek  posiedzenia został radnym doręczony  i zapytała czy radni mają do niego 

jakieś uwagi. Innych propozycji ani uwag nie zgłoszono. Przewodnicząca poprosiła, by odwrócić 

porządek posiedzenia, ponieważ ona będzie musiała wcześniej wyjść (ma spotkanie w szkole), 

dlatego proponuje, by rozpocząć od projektów uchwał. Radni wyrazili zgodę i porządek po zmianie  

przegłosowanie jednogłośnie. Porządek przedstawia się następująco: 

1. przedstawienie uchwał w sprawie:
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1.1. określenia kryteriów  drugiego etapu postępowania  rekrutacyjnego do publicznego         

przedszkola prowadzonego  przez gminę Lubasz. 

1.2.przyjęcia darowizny działek położonych w obrębie wsi Sławno

1.3. nabycia działki nr 842/6 położonej w Lubaszu

1.4. udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko- Katolickiej  pw. Narodzenia NMP w Lubaszu na 

wykonanie prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu.

1.5. zmian w Gminnym Programie Profilaktyki Alkoholowej 

1.6. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła 

1.7. inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 

1.8. wyrażenia woli likwidacji Straży Gminnej

1.9. zmiany okręgów wyborczych

1.10. zmiany obwodów głosowania

1.11 zmiany Planów Odnowy Wsi 

1.12.wyrażenia/ nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2016 

środków stanowiących fundusz sołecki.

1.13. zmian w budżecie 

1.14. zmian w WPF

2. Wolne głosy i wnioski

3. Analiza funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu.

4. Funkcjonowanie placówek służby zdrowia na terenie gminy Lubasz.

5. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego.

Ad. 1.1. Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Powiedziała, że są lata gdzie przedszkole nie 

może  przyjąć wszystkich dzieci do przedszkola, dlatego trzeba ustalić zasady, by wszyscy traktowani 

byli wg nich równo i tak

1) Dla przedszkola działającego w systemie 9 godzinnym:

a) dzieci podlegające rocznemu obowiązkowemu przygotowaniu przedszkolnemu, którym 

gmina zobowiązana jest zapewnić miejsce do realizacji prawa korzystania z wychowania 

przedszkolnego  - 10 punktów,

b)  dziecko,  którego rodzice lub prawni opiekunowie  wykonują pracę na podstawie umowy

o  pracę,  umowy  cywilno-prawnej,  prowadzący  gospodarstwo  rolne  lub  pozarolniczą

działalność gospodarczą  - jeden rodzic pracujący 5 punktów, dwoje rodziców pracujących
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10 punktów, 

c) deklaracja pobytu dziecka w przedszkolu powyżej 5 godzin – 5 punktów,

d) dziecko, którego rodzeństwo uczęszcza do tego przedszkola  – 5 punktów. 

2) Dla oddziałów przedszkolnych działających w systemie 5 godzinnym:

a) dzieci podlegające rocznemu obowiązkowemu przygotowaniu przedszkolnemu oraz dzieci,

którym  gmina  zobowiązana  jest  zapewnić  miejsce  do  realizacji  prawa  korzystania

z wychowania przedszkolnego  - 10 punktów,

b)  dziecko,  którego rodzice lub prawni opiekunowie  wykonują pracę na podstawie umowy

o  pracę,  umowy  cywilno-prawnej,  prowadzący  gospodarstwo  rolne  lub  pozarolniczą

działalność gospodarczą  - jeden rodzic pracujący 5 punktów, dwoje rodziców pracujących 10

punktów, 

c) dziecko, którego rodzeństwo uczęszcza do tego przedszkola – 5 punktów. 

W  celu  potwierdzenia  spełniania  tych  kryteriów,  rodzice  lub  prawni  opiekunowie  składają

oświadczenia dotyczące: 

a) zatrudnienia rodziców lub prawnych opiekunów,

b) deklarowanego czasu pobytu dziecka w przedszkolu   powyżej  5 godzin  -   dla przedszkoli

działających w systemie 9 godzinnym, 

c) uczęszczania rodzeństwa do tego przedszkola.

Radni uwag do zasad nie mieli. Wobec czego przystąpiono do głosowania .

Za – jednogłośnie (głosowało 12 radnych )

Ad.1.2. Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak, który poinformował zebranych o przebiegu sprawy,

która  doprowadziła  do  przygotowania  projektu  uchwały.  Najpierw  Spółdzielnia  Produkcji  Rolnej

przekazała nam wniosek na podstawie,  którego podjęto rozmowy z Radą Sołecką, która wniosek

pozytywnie zaopiniowała. Po  przyjęcie nieruchomości, konieczne będzie  ich przekazanie statutem

sołectwu.  Adam  Ratajczak  wskazał  te  działki  na  mapie.  Położone  są  one  na  terenie  osiedla

mieszkaniowego  i  stanowią  tereny  zielone,  rekreacyjne  i  komunikacyjne  służące  mieszkańcom

osiedla. 

Pytań nie było

Głosowanie – za – jednogłośnie  (głosowało 12 radnych)

Ad.1.3. Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Powiedział, że trwały rozmowy z właścicielem, by

zgodził się na wydzielenie działki pod parking. Działka nr 842/6 położona w Lubaszu w rejonie ulicy

Bolesława Chrobrego (za Urzędem Gminy) i stanowi własność prywatną.  Nabycie działki ma na celu
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wykonanie  parkingu  w  celu  zwiększenia  ilości  miejsc  parkingowych  przy  obiektach  publicznych

zlokalizowanych w centrum Lubasza.  Adam Ratajczak wskazał działkę na mapie. 

Pytań nie było

Głosowanie – za – jednogłośnie  (głosowało 13 radnych)

Ad. 1.4. Projekt uchwały omówiła Sekretarz  Gminy.  Pomoc dotyczy  przeznaczenia środków na 

remont Kościoła w Lubaszu, który  jest jednym z najcenniejszych zabytków Gminy Lubasz, dlatego  

jego remont jest uzasadniony. Z budżetu Gminy Lubasz w 2015 roku planuje się udzielić dotacji w 

wysokości 15 000,00 zł   na wykonanie kompleksowej konserwacji drewnianej balustrady oraz 

murowanej empory chóru muzycznego. 

Pytań nie było

Głosowanie – za – jednogłośnie  (głosowało 13 radnych)

Ad.1.5. Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Po złożeniu przez podmioty posiadające 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oświadczeń w sprawie wysokości obrotów z tego 

tytułu w roku 2014 dokonano przypisu wielkości opłat jakie te podmioty powinny wnieść w roku 

bieżącym. W stosunku do ustalonych w roku ubiegłym szacunków, które ujęto w planie budżetu  

kwota przypisu jest większa o 6.000,00 zł. Obecna wielkość środków z tytułu opłat za zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych wynosi 106.000,00 zł. W planie wydatków dokonano następujących

zmian:

1.Wprowadzono kwotę 3.800,00 zł na sfinansowanie kosztów powołania biegłego lekarza psychiatrę 

i biegłego psychologa, orzekających w przedmiocie uzależnienia od alkoholu. Zgodnie   z 

rozporządzeniem koszt jednego badania wynosi 189 zł za jedno badanie, a badania muszą  być 

przeprowadzone przez dwóch specjalistów. 

2.  Od 01 marca nie będzie finansowany pełnomocnik zadań Programu, ponieważ zadania te będą 

przypisane na dane stanowisko pracy. Do końca lutego wykorzystano – 1.399,00 zł, dlatego 

zmniejszono o 3.624,00 zł kwotę przeznaczoną  właśnie na finansowanie pełnomocnika.

3.Wprowadzono kwotę 3.570,00 zł jako dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień w Pile. W tym 

celu na dzisiejszym posiedzeniu  taka uchwała  będzie państwu przedstawiona. 

4.Zwiększono o 2.254,00 zł kwotę  przeznaczoną na finansowanie działalności klubu AA.

Natomiast na pozostałe zadania przeznacza się: 
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1) prowadzenie  i  finansowanie  Punktu  Konsultacyjnego  przez  psychologa  dla  osób

uzależnionych i ich rodzin – 14.400,00

2) finansowanie  i  prowadzenie  zajęć  w  świetlicach  opiekuńczo  –  wychowawczych,

socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 20.000,00

3) dofinansowanie  obozów,  kolonii  i  warsztatów  wyjazdowych  z  zajęciami  profilaktyczno-

rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami – 4.500,00

4) realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych

zajęć sportowych – 21.650,00

5) organizowanie lokalnych imprez profilaktycznych, promujących styl życia wolny od nałogów –

9.000,00

6) finansowanie  dożywiana  dzieci  uczęszczających  do  świetlic  opiekuńczo-  wychowawczych,

socjoterapeutycznych – 20.000,00

7) finansowanie działalności kluba AA – 4.681,00

8) na działalność Komisji przeznacza się w Programie kwotę  - 3.000,00

Pytań nie było

Głosowanie – za – 12, wstrzymujący się – 1   (głosowało 13 radnych)

Ad 1.6.  Projekt uchwały  omówiła  Sekretarz   Gminy.  Gmina Piła jako organ prowadzący Ośrodek

Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Izbę Wytrzeźwień, zwróciła się z prośbą

o partycypację  w kosztach  utrzymania  tego  ośrodka.  Wysokość  partycypacji  ustalona  została  na

podstawie  danych  z  2014  roku.  W  Izbie  będzie  uwzględniona  gotowość  dyżurowania  dla

mieszkańców Gminy Lubasz. Koszt tej operacji wynosi 3.570,00 zł na rok 2015.

Pytań nie było

Głosowanie – za – 12, wstrzymujący się – 1   (głosowało 13 radnych)

Ad  1.7. Projekt  uchwały  omówiła  Sekretarz   Gminy.   W  trakcie  zebrań  wiejskich  w  których

uczestniczyło prawie 800 osób.  W Klempiczu uczestników było najmniej,  a  w Lubaszu najwięcej.

W trakcie tych zebrań dokonano zmian 5 sołtysów tj. w Antonowie, Dębe, Jędrzejewie, Kamionce i

Kruteczku. W związku z tym konieczne jest dokonanie zmian w uchwale w sprawie  inkasa podatku

od nieruchomości, rolnego i leśnego, aby nowi sołtysi mogli  prawnie zbierać podatki.  Zmiana tej

uchwały  dotyczy  zmiany  tylko  nazwisk  bo wysokość  prowizji  pozostaje  bez  zmian.  Uchwała  jest

prawem miejscowym, dlatego wejdzie w życie po upływie  14 dni  od jej  publikacji  w Dzienniku

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
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Pytań nie było

Głosowanie – za – 12, wstrzymujący się – 1   (głosowało 13 radnych)

ad 1.8 Projekt uchwały omówiła Sekretarz  Gminy. Likwidacja Straży  Gminnej nastąpi tak samo jak

została   powołana   -  dwuetapowo.  Najpierw  jest  uchwała  o  zamiarze  likwidacji,  która  jeszcze

o niczym nie przesądza. Po tej uchwałę Wójt występuje o opinię do Wojewódzkiego Komendanta

Policji,  który  ma  14  dni  na  ustosunkowanie  się.  Dopiero  później,  na  kolejnej  sesji  może  być

przedstawiona uchwała o likwidacji.  W trakcie zebrań wiejskich mieszkańcy nasi  mieli  możliwość

wypowiedzenia się na temat Straży. W  Klempiczu tylko głosowano jawnie i mieszkańcy opowiedzieli

się za dwoma wariantami tj. za utrzymaniem Straży na dotychczasowych zasadach oraz za likwidacją.

Za  pierwszym  z  nich  było  10  osób,  a  za  drugim  12.  Na  wszystkich  pozostałych  mieszkańcy

wypowiadali się w sposób tajny. Poniższa tabela przedstawia jak mieszkańcy się wypowiedzieli we

wszystkich miejscowościach. 

Lp SOŁECTWO utrzymanie 

dotychczasowych 

zasad 

funkcjonowania 

Straży 

zmniejszenie sesji 

fotoradarowych  

rezygnacja z sesji 

fotoradarowych oraz 

zatrudnienie 3 strażnika,  

by można było 

prawidłowo realizować 

zadania Straży poza 

kontrolą radarową

likwidacja Straży 

Gminnej

Ankieta 

nieważna/brak 

zdania ankietera  

Ilość osób 

biorących udział w 

głosowaniu

1. ANTONIEWO 9 0 0 39 48

2. DĘBE 2 0 1 31 2 36

3. BZOWO - GORAJ 3 1 0 26 30

4 JĘDRZEJEWO 7 0 1 64 72

5. KAMIONKA 1 1 2 46 3 53

6. KRUCZ 7 2 0 53 62

7. KRUTECZEK 1 9 4 36 50

8. KLEMPICZ 10 0 0 12 22

9. LUBASZ 43 7 2 60 112

10. MIŁKOWO 13 1 0 30 2 46

11. NOWINA 13 2 0 44 59

12. PRUSINOWO 4 0 0 52 56

13. SŁAWNO 5 6 2 24 3 40

14. SOKOŁOWO 5 0 1 19 25

15 STAJKOWO 7 4 0 35 46

RAZEM 130 33 13 571 10 757

Marek Wicher – stwierdził, że teraz kiedy Straż zarabia to się ją likwiduje. Uważa, że gdyby inaczej

ankieta została przeprowadzona to mieszkańcy byliby za.  Stwierdził,  że mieli  za mało informacji,
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dlatego tak głosowali a nie inaczej. Sprawozdanie na jednej kartce to jest coś nie tak. Powiedział, że

na sesji  powie to samo

Andrzej Buśko – sesji foto radarowych jest coraz mniej, coraz więcej fotoradarów się likwiduje.

Marek Wicher zapytał kto to powiedział?

Andrzej Buśko – wola naszych mieszkańców jest taka żeby Straż zlikwidować. 

Marian Mirek  – zebrania wiejskie pokazały, że mieszkańcy nie chcą Straży Gminnej, dlatego dzisiaj    

z czystym sumieniem będę za likwidacją. 

Magdalena Janc Węglewska – informacji było dużo. Jak ktoś chciał to mógł  jeszcze dopytać. Każdy 

kto chciał mógł przyjść i opowiedzieć się – w jedną czy druga stronę. Nas, kiedy Straż była 

powoływana to nikt nie pytał o zdanie.  

Żaneta Andrzejewska – powiedziała, że jeździła po zebraniach i wszędzie przedstawiała to co 

wcześniej przedstawiała Pani Komendant – wszystko, nic nie było manipulowane. Stwierdziła, że 

ludziom przeszkadza to, że 90% czasu poświęca Straż fotoradarom. Wójt przedstawiał też, jakie 

mamy zadłużenie, ale to nie miała być maszynka do robienia pieniędzy. 

Marek Wicher -  ale jak, by pozostawić Straż to nie byłoby potrzeby podwyższać podatki

Żaneta Andrzejewska – państwo też podwyższało podatki bo ponoć na drogi i nic  z tego nie wyszło. 

Kazimierz Wicher – jak powstawała to miała zarabiać. Straż mogłaby być, ale nas nie stać. Wolą 

mieszkańców jest zlikwidować Straż i ja też będę głosował za jej likwidacją. 

Marek Wicher – zgłosił wniosek formalny, by na sesji przedstawić co zostało zrobione za zarobione 

przez Straż środki. 

Głosowanie 

Za – 3     Przeciw – 2 Wstrzymujący się – 8

Wójt Gminy powiedział, że do ul. Poprzecznej dokładaliśmy. W 2013 roku, kiedy na drogi wydano 

600 tys.  też trzeba było dołożyć.  Nadmienił, że do mieszkańców wystosowana została informacja, 

każdy kto chciał mógł przyjść i zagłosować. Zaznaczył, że jest to też dla niego zadanie -  zrobi 

wszystko, aby  pracownice nie zostały bez pracy. To jest ten wymiar taki czysto ludzki, o którym też 

była mowa na zebraniach. 

Zenon Koplin potwierdził, że ten czynnik ludzki jet tutaj bardzo ważny.

Józef Cichorek  przypomniał, że przy powołaniu za było 9, a przeciw 4 
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Magdalena Janc Węglewska stwierdziła,że miała dwa razy do czynienia ze Strażą i zawsze był to 

konflikt. Zaznaczyła, że przy powołaniu Straży nikt mieszkańców nie pytał czy ją chcą czy nie. 

Andrzej Macyszyn powiedział, że jest zysk jeżeli jest  sesji fotoradarowych dużo. Zdaje sobie sprawę, 

że Straż  jest potrzebna, ale niestety to są koszty. Nadmienił, że przy powołaniu Straży wstrzymał się 

od głosu i teraz zrobi to samo. 

Marek Zieliński powiedział, że samochód, który ma Straż można pozostawić jako służbowy dla 

Urzędu Gminy

Głosowanie 

Za – 10        Przeciw – 1       Wstrzymujący się – 2

Ad. 1.9;  1.10 Projekty  uchwał   w sprawie podziału  gminy Lubasz  na okręgi  wyborcze i  obwody

głosowania  ,ustalenia  ich  granic  i  numerów   wyborcze  omówiła  Sekretarz  Gminy.   W  związku

z  powstaniem nowych ulic  nastąpiła  konieczność dokonania   uzupełnień w opisie  granic okręgu

wyborczego  nr  1  i  nr  3.  Ulicę:  Lawendową  włączono  do  okręgu  wyborczego  nr  1,  ponieważ

geograficznie  położona  jest  w   najbliższym sąsiedztwie  ulicy  Stajkowskiej  w Lubaszu.  Natomiast

ulice: Porzeczkową i Zaciszną włączono do okręgu wyborczego nr 3. Ulice te geograficznie położone

są w najbliższym sąsiedztwie ulic: Polnej i Szamotulskiej w Lubaszu. Ta zmiana będzie miała istotne

znaczenie dla przyszłych mieszkańców powyższych  ulic, ponieważ z chwilą zameldowania na pobyt

stały, zostaną wpisani do rejestru wyborców gminy Lubasz, co umożliwi im prawo uczestnictwa w

wyborach. 

Podobnie   nowo powstałe ulice Porzeczkową, Zaciszną i  Lawendową należy dopisać do   obwodu

głosowania nr 1.

Sekretarz zaznaczyła, że jest to ostatni moment na dokonanie tych zmian, ponieważ uchwała nie

może być podjęta później niż na 45 dni od daty wyborów. Uchwały te stanowią prawo miejscowe,

dlatego podlegają opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym województwa Wielkopolskiego. 

Pytań nie zgłoszono

Głosowanie – okręgi wyborcze

Za – jednogłośnie ( 13 radnych)

Głosowanie - obwody głosowania

Za – jednogłośnie ( 13 radnych)

Ad.11.   Projekt  uchwały  omówiła  Sekretarz   Gminy.  Plan Odnowy  Miejscowości  Stajkowo został

wcześniej  uchwalony  przez  zebranie  wiejskie.  Plan  Odnowy  Miejscowości  jest  dokumentem
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niezbędnym do aplikowania  min.  o wsparcie  z  Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.  Zebranie

wiejskie  zdecydowało,  że  będą aplikować o środki  na remont świetlicy.  Do tej  pory  realizowano

zadanie an zewnątrz, a teraz wewnątrz świetlicy. Pojawi się też kącik (o ile projekt się zakwalifikuje

na dofinansowanie) dla upamiętnienie płk. Orłowskiego. 

Sołectwo  Miłkowo  nie  miało  do  tej  pory  takiego  planu,  a  chcą  aplikować  o  środki  na

zagospodarowanie terenu przy stawie. Natomiast Bzowo – Goraj, które też nie posiada jeszcze planu

chciałoby urządzić teren przy przedszkolu. Sołectwa te mają fundusz sołecki zaplanowany na te cele,

dlatego aby mogli wystąpić jeszcze o środki zewnętrzne konieczne jest uchwalenie planów. 

Adam Macyszyn zapytał kto będzie dopłacał?

Sekretarz Gminy  – wielkość środków, które będą przeznaczone na te projekty omówione zostaną

przy zmianach w budżecie. Proponujemy 60 tys na te trzy projekty – oczywiście oprócz tych, które

wieś ma zabezpieczone z funduszu sołeckiego.  

Dalszych pytań nie było

Za – jednogłośnie ( 12 radnych- Radny Strawa wyszedł)

Ad. 12. Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Nowa ustawa o funduszu  sołeckim daje  radzie

gminy kompetencje do  rozstrzygania  o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących

fundusz poprzez podjęcie uchwały, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie

tego  funduszu.  Uchwała  o  wyrażeniu  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu   ma  zastosowanie  do

kolejnych lat budżetowych następujących po roku , w którym została podjęta ( do czasu podjęcia

uchwały o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu ).  Natomiast uchwała o niewyrażeniu

zgody na wyodrębnienie funduszu ma zastosowanie wyłącznie do roku budżetowego następującego

po  roku,  w  którym  została  podjęta.  Środki   funduszu  sołeckiego  przeznacza  się  na   realizację

przedsięwzięć   stanowiących   zadania   własne   gminy,  służące   poprawie   warunków   życia

mieszkańców   i  zgodnych  ze  strategią  rozwoju  gminy.  W  ustawie   zawarto wzór, za  pomocą

którego  oblicza  się  wielkość   środków  przypadających  na  dane  sołectwo.  Algorytm  naliczania

środków  został  oparty  o wysokość  przeliczonych  na  jednego  mieszkańca  dochodów  bieżących

gminy.                      

Głosowanie – za – jednogłośnie (11 radnych - brak Strawa, Koplin)

Ad.    13. Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany dotyczą:    

W zakresie dochodów

1. zwiększenie z tytułu:
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1) dotacji celowej na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego „Pomoc państwa w

zakresie  dożywiania  „  –  33.200  zł  –  zawiadomienie  Wojewody  Wielkopolskiego  nr  FB-

I.3111.64.2015.2  z 10.03.2015r.,  

2) darowizny market-Detal w wysokości 20.000 zł z przeznaczeniem na remont 

    i modernizację bazy dydaktycznej Przedszkola „BAJKA” w Lubaszu

3)  zwrotu  nienależnie  pobranych  świadczeń  rodzinnych  (  decyzje  GOPS)  -   8.000  zł

przekazanie do budżetu Wojewody,

4) dochodów z odpłatności za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych – 6.000 zł z

przeznaczeniem na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych,

5) dofinansowania kosztów wymiany młodzieży polsko-niemieckiej ( 12.04-17.04.15r.)

    z Polsko-Niemieckiej Współpracy Młodzieży Warszawa  - 6.040 zł. 

2. zmniejszenie z tytułu subwencji  oświatowej o  44.967 zł  - zawiadomienie Ministra Finansów

o ostatecznych kwotach  subwencji i udziałów podatku dochodowego od osób fizycznych na

2015r. 

W zakresie wydatków 

Zwiększenie limitu wydatków na:

1) zakup gruntów pod parking za budynkiem Urzędu Gminy – 50.000 zł,

2) zabezpieczenie udziału sołectw w realizacji projektów dofinansowywanych w ramach V

edycji konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś” ( planowany udział  trzech sołectw: Lubasz,

Miłkowo, Stajkowo) – 60.000 zł,

3) dofinansowanie zakupu sprzętu specjalistycznego do likwidacji skutków nadzwyczajnych

zagrożeń dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie – 3.500 zł

4) zwrot  niewykorzystanych  środków  europejskich  2013r.  na  realizację  projektu  „Usługi

socjalne –szansą dla kobiet długotrwale pozostających bez pracy”  – 12 zł . 

     Ponadto  zmiany:

1)  w  planach  finansowych  placówek  oświatowych  w  celu  wyodrębnienia   kwot  części

oświatowej subwencji ogólnej  na realizację zadań wymagających stosowania

specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży, na rok 2015                  

                                                                                                                                   

2) w  planie  finansowym  GOPS  w  związku  z  zatrudnieniem  asystenta  rodziny   z  dniem
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1.03.2015r. na zasadzie umowy o pracę ( planowano na cały rok w ramach wynagrodzeń

bezosobowych ) oraz zwiększonymi wypłatami zasiłków celowych z tyt. zdarzeń losowych

Przychody  - zwiększenie z tytułu części  tzw. „wolnych środków „ z rozliczeń bilansowych 2014r. –

158.479 zł .   

W  trakcie  omawiań  zmian  w  budżecie  Sekretarz  nadmieniła,  że  jest  konieczność  wydzielenia

środków z subwencji na dzieci niepełnosprawne i jest to łatwo wydzielić. Niestety gorzej jeżeli chodzi

o rozliczenie tych środków. Trzeba będzie się zastanowić jak to rozegrać, ponieważ może to mieć

konsekwencje w latach przyszłych. Należy się poważnie zastanowić na co te środki przeznaczyć i

wyjaśnić wszystkie wątpliwości.

Andrzej Macyszyn powiedział, że trzeba będzie to wszystko udokumentować  i zdaje sobie sprawę,

że może to być bardzo trudne.

Elżbieta Ratajczak stwierdziła, że nie rozumie, dlaczego karzą się gminom z tego rozliczać skoro jest

to subwencja a nie dotacja. To nie są środki naznaczone, aby żądali rozliczenia, ale niestety tak jest

i trzeba będzie do tego podejść

Sekretarz Gminy  powiedziała, że może to próba oceny jakie konkretne środki są potrzebne na dzieci

niepełnosprawne. Może liczą,  że w  przyszłości  można będzie je ograniczyć.

Kazimierz  Wicher zaproponował  aby  rozważyć  możliwość  wydzielenia  pomieszczeń  na  które  te

środki by przeznaczono

Sekretarz zaznaczyła, że można by było  zrobić coś takiego  

Wójt Gminy  – nadmienił, że rozliczenie musimy zrobić do czerwca. Na samym początku rozważał

możliwość  pójścia  w  inwestycje,  ale  sprawa  się  trochę  skomplikowała.  Musimy  cierpliwie  się

przyglądać i poczekać co się dzieje. Problem podobny mają wszystkie jednostki samorządowe.   

Żaneta Andrzejewska powiedziała, że do tej pory środki przeznaczone na dzieci niepełnosprawne

rozchodziły się na całą oświatę. To ma się teraz zmienić. Zwróciła uwagę, że dzieci miały rehabilitację

to tej pory ograniczoną i wie o tym z własnego doświadczenia. Autyści mogą być nawet studentami,

ale potrzebują pomocy.

Wójt Gminy – tak powinno to wyglądać, że środki na dzieci niepełnosprawne powinny być na nie

przeznaczone. Skorzystali by także nasi nauczyciele, ale niestety powstaje wtedy luka finansowa na

inne dzieci bo tam z założenia mamy za mało. Trzeba więc tak pomyśleć, żeby nie oddawać, ale też

zrobić tak, żeby gmina jak najmniej musiała do oświaty dopłacać.   Po zakończeniu dyskusji w tym

temacie przystąpiono do głosowania nad zmianami budżetu. 

Głosowanie – za – jednogłośnie (12 radnych - brak Strawa)
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Ad.1.14. Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy.  Powiedziała,  że  uchwała  jest  konsekwencją

dokonanych zmian w budżecie.  Na podstawie zarządzenia Wójta Gminy Lubasz oraz uchwały Rady

Gminy  Lubasz  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  2015r.,  zwiększono  dochody  ogółem

i  jednocześnie  dochody  bieżące  o  kwotę  45.869  zł.  Zwiększenie  planu  w  zakresie  dochodów

bieżących nastąpiło  głównie  z  powodu przyjęcia  do  planu budżetu  dotacji  celowych na zadania

bieżące  (56.836zł),  darowizny  (20.000  zł),  zmniejszenia  części  oświatowej  subwencji  ogólnej

(- 44.967 zł)  oraz większych planów w zakresie dochodów własnych ( 14.000 zł).Wydatki ogółem

zwiększyły się   o 209.348 zł , w tym wydatki bieżące o 150.848 zł , a wydatki majątkowe wzrosły

o 58.500 zł. 

Przychody budżetu gminy zwiększono o 163.479 zł z tyt. wprowadzenia części tzw. wolnych środków

z rozliczeń bilansowych 2014r. tj. do poziomu 685.631 zł. W wyniku powyższych zmian uległ również

zmianie  wynik  budżetu  tj.  zmniejszyła  się  nadwyżka  z  kwoty  184.713  zł  do  poziomu 21.234 zł.

Planowana kwota długu na koniec 2015r. nie uległa zmianie i wynosi 11.716.076,63 zł. 

Pytań nie było

Głosowanie – za – jednogłośnie (12 radnych - brak Strawa)

Ad.2 Wolne głosy 

Marek Zielinski – poprosił by rozpatrzyć możliwość zamontowania lustra przy drodze  wojewódzkiej

w  Goraju (naprzeciw sklepu), by  włączający się do ruchu kierowcy z drogi  gminnej  (od strony

Bzowa) miały lepsza widoczność.  

Kazimierz Wicher  - zgłosił wniosek w sprawie konieczności zamontowania na drodze wojewódzkiej

w m. Dębe(na zakręcie przy stawie),  sygnalizacji świetlnej z detektorem ruchu. Zdaniem radnego

jest to jedyna możliwość, by ograniczyć na tym bardzo niebezpiecznym odcinku prędkość, której

ograniczenie  winno poprawić bezpieczeństwo nie tylko kierujących pojazdami, ale przede wszystkim

pieszych. Stwierdził, że w ostatnim okresie dwukrotnie pojazd jadący z nadmierną prędkością nie

opanował pojazdu i znalazł się na chodniku.

Adam Ratajczak  – przypomniał radnym o konieczności zaopiniowania wniosku Pana B.G. o którym

była mowa na wcześniejszych komisjach. Poinformował radnych, że cena jaką ustalił rzeczoznawca za

m2 działki to 20 zł. 

Radni  dyskutując  w  tej  sprawie  nie  bardzo  byli  zdecydowani  by  sprzedać  działkę,  dlatego

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  trzeba  się  najpierw  konkretnie  opowiedzieć  czy  chcemy  czy  nie

chcemy sprzedawać. Może przyjąć jakąś cenę za całość i wtedy głosować bo inaczej to jest tylko
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dyskusja, która nie przynosi żadnego rozstrzygnięcia. 

Kazimierz Wicher – zaproponował, by sprzedać działkę za 40 tys zł jak wnioskodawca chce to niech

kupuje, a jak nie to nie.

Następnie  przystąpiono  do  głosowania   -  propozycja  sprzedaży  działki  w  kształcie  trapezu  bez

dodatkowego wcięcia z tyłu działki.

Głosowanie – za jednogłośnie 

Dalsze prowadzenie posiedzenia przejął Józef Cichorek. 

Ad.3. Analizę  funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu omówiła Kierownik

Jadwiga Kazińska. Powiedziała,że Kierownik GOPS składa Radzie Gminy sprawozdanie  na  podstawie

ustawy o pomocy społecznej.  Informacja dotyczy   zakresu i   form udzielonej  pomocy.   Ośrodek

zatrudniał  9  pracowników  tj.  Kierownika,  Główna księgową na  9/10  etatu,  trzech  pracowników

socjalnych, pracownika do spraw obsługi świadczeń rodzinnych na cały etat, pracownika do spraw

obsługi  świadczeń alimentacyjnych oraz  realizacji  karty  dużej  rodziny  na 8/10 etatu,  pracownika

socjalnego skierowanego z PUP-u na odbycie  stażu pracy oraz panią sprzątającą biura Ośrodka na

umowę o dzieło.

1) Kierownik  kieruje   pracą Ośrodka Pomocy Społecznej,  reprezentuje  Ośrodek Pomocy na

zewnątrz  i  jest  odpowiedzialny  za  całokształt  jego  działalności.  W  czasie  nieobecności

Kierownika jego obowiązki pełni nieetatowy  zastępca imiennie, upoważniony przez Wójta

Gminy na wniosek Kierownika.  Do szczegółowych zadań Kierownika należy:

-  bieżące  rozpatrywanie  wniosków,  akceptowanie  pomocy   i  wydawania  decyzji

administracyjnych w indywidualnych sprawach z zakresu pomocy społecznej należących do

właściwości gminy 

-koordynacja   postępowania  z  zakresu  świadczeń  rodzinnych,  świadczeń

opiekuńczych,zasiłków dla opiekuna,  

-wydawanie  decyzji  z   funduszu  alimentacyjnego  oraz  koordynacja  prowadzonego

postępowania z dłużnikami,

- wydawanie decyzji administracyjnych z zakresu dodatków mieszkaniowych, 

-  realizuje  pracę  związaną  z   badaniami  profilaktycznymi  organizowanych  bezpłatnie  dla

mieszkańców naszej gminy oraz odpowiedzialny jest za  realizację programu zdrowotnego. 

-współpracuje  ze  służbami  wojewody  w  celu  zabezpieczenia  środków  finansowych  na

realizacje zadań zleconych i własnych, 

- prowadzi nadzór merytoryczny nad pracą pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej.
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-nadzoruje  i  zatwierdza  merytoryczne  sprawozdania;  kwartalne,  półroczne  i  roczne  ze

świadczeń  pomocy  społecznej,świadczeń  rodzinnych,  funduszu  alimentacyjnego  oraz

sprawozdania  finansowe,  sprawozdanie  z  zamówień  publicznych,  z  realizacji  programu

zdrowotnego.  Rocznie  Ośrodek  sporządza  ok  95  sprawozdań  w  tym  40  sprawozdań

merytorycznych z udzielonych świadczeń,zbiory centralne,55 sprawozdań księgowych w tym

7 sprawozdań statystycznych o zatrudnieniu,środkach trwałych. Raz w roku Ośrodek

- opracowuje ocenę zasobów pomocy społecznej 

2) Główna Księgowa  jest  odpowiedzialna za gospodarkę finansową Ośrodka oraz za całokształt

zagadnień związanych z budżetem Ośrodka - bieżące i prawidłowe księgowanie dowodów

księgowych,  dokonywanie  rozliczeń  finansowych,  sporządzanie  kalkulacji,sprawozdań

miesięcznych, kwartalnych rocznych, księgowa opracowuje z kierownikiem Ośrodka projekt

budżetu  Ośrodka.  Nadto  prowadzi  akta   osobowe,przygotowuje  angaże,  wypłaty  nagród

jubileuszowych,prowadzenie  kart  ewidencji  czasu  pracy,prowadzenie  spraw  związanych  z

urlopami pracowniczymi,przygotowanie PIT-ów. 

3) Pracownicy  socjalni  –   odpowiedzialni  są  za  realizację  pracy  socjalnej  na  rzecz  poprawy

warunków bytu i funkcjonowania osób i rodzin tego wymagających. Przeprowadzają wywiady

środowiskowe z osobami i rodzinami ubiegającymi się  o świadczenia z pomocy społecznej.

Przygotowują dokumentację na potrzeby przyznawania i wypłacania świadczeń.

4) Pracownik d/s obsługi świadczeń rodzinnych odpowiedzialny jest za prowadzenie całokształtu

spraw  związanych    ze  świadczeniami  rodzinnymi,opiekuńczymi,zasiłkami  dla  opiekuna,

przyjmowaniem wniosków wraz z wymaganą dokumentacją i prowadzeniem dokumentacji

zgodnie z obowiązującymi przepisami. Ponadto realizuje też zadania związane z realizacją

dodatków mieszkaniowych.

5) Pracownik  d/s  świadczeń  alimentacyjnych   odpowiedzialny  za  realizację  zadań  z  zakresu

pomocy  osobom  uprawnionym  do  alimentów.  Ustala  prawo  do  świadczeń  z  funduszu

alimentacyjnego  oraz  prowadzi  dokumentację  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami,

weryfikuje prawo do wypłaty świadczeń z funduszu alimentacyjnego w przypadku zaistnienia

nowych okoliczności mających wpływ na wypłatę w trakcie okresu świadczeniowego. Rozlicza

wpłaty  dłużników  oraz   przygotowuje  wypłaty  świadczeń  z  funduszu  alimentacyjnego.

Prowadzi też postępowanie wobec dłużników alimentacyjnych,              

Ośrodek Pomocy  Społecznej  odpowiedzialny  jest  za  realizację  zadań z  zakresu szeroko  pojętego

zabezpieczenia  społecznego.  Na  dzień  dzisiejszy  pracę  socjalną  połączoną  z  monitoringiem
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środowiska prowadzą  pracownicy socjalni. Praca socjalna obejmuje następujące działania

             -praca socjalna na rzecz zapewnienia/uzyskania niezbędnych środków materialnych

             -praca socjalna na rzecz zapewnienia godziwych warunków mieszkaniowych;

             -praca socjalna na rzecz rozwiązywania problemów bezrobocia;

             -praca socjalna na rzecz poprawy stanu zdrowia

             -praca socjalna na rzecz zapewnienia opieki osobom starszym;

             -praca socjalna na rzecz wykorzystania uprawnień osób niepełnosprawnych

             -praca socjalna na rzecz poprawy funkcjonowania osób uzależnionych 

             -działania interwencyjne w środowisku w przypadku przemocy w rodzinie.  

W roku 2014 Ośrodek był finansowany z następujących źródeł:

1. Dotacji celowej otrzymanej z budżetu wojewody na realizację zadań  czyli:

-świadczenia rodzinne i fundusz alimentacyjny 2.125.782,99zł

-zasiłki i pomoc w naturze- zasiłki stałe,okresowe, dożywianie 272.246,98zł

- składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane  za osoby pobierając zasiłki stałe oraz od świadczeń

rodzinnych 11.807,81zł

-dodatek do świadczenia pielęgnacyjnego  74.600,00 zł

-karta dużej rodziny 80,37 zł

-asystent rodziny 13.519,00zł

Łączna  kwota to 2.498.037,15 zł

2. Środki  finansowe  otrzymane  z  budżetu  gminy  na  realizację  ustawowych  zadań  pomocy

społecznej :

-zasiłki i pomoc w naturze   57.450,00 zł

-pomoc dla rodziny zastępczej 4.448,29 zł

-dodatki mieszkaniowe 20.876,09 zł

-opłaty za pobyt mieszkańca gminy w DPS 177.949,14zł

-pozostała  działalność/dożywianie,organizacja  kolonii,spotkania  wigilijnego  dla  osób  samotnych  i

niepełnosprawnych 28.740,00 zł

-utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej 291.030,17 zł

-udział własny koszty asystenta rodziny 1.481,00 zł

-postępowanie z dłużnikami 34.008,49 zł

-usługi opiekuńcze 480,00 zł

Łączna  kwota to 616.463,18 zł
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Łączny wydatek 3.114.500,33 zł

Na podstawie ustawy o świadczeniach rodzinnych Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu

działający  w imieniu Wójta Gminy Lubasz wypłaca trzy grupy świadczeń rodzinnych.

1) zasiłki  rodzinne  i  przysługujące  dodatki   do  zasiłku  rodzinnego  przyznane  zgodnie

z  ustalonym  kryterium  dochodowym,  oraz  jednorazowa  zapomoga  z  tytułu  urodzenia

dziecka.

2) świadczenia  opiekuńcze  tj.  zasiłek  pielęgnacyjny  –   przyznane  bez  udziału  kryterium

dochodowego  istotne  jest  orzeczenie  o  niepełnosprawności,  świadczenia  pielęgnacyjne-

przyznane  również  bez  udziału  bez  kryterium  dochodowego,  ważne  jest  orzeczenie  o

niepełnosprawności  oraz  rezygnacja  z  zatrudnienia,  specjalny  zasiłek  opiekuńczy  –

przysługuje osobom na których ciąży zgodnie z ustawą, obowiązek alimentacyjny, jeżeli nie

podejmują zatrudnienia lub  rezygnują z zatrudnienia lub innej pracy zarobkowej w związku z

koniecznością  sprawowania  stałej  opieki  nad  osobą,  która  ma   znacznie  ograniczoną

możliwością samodzielnej egzystencji  obowiązuje kryterium dochodowe /664.00zł/ 

3) zasiłek  dla  opiekuna  który  został  wprowadzony  w  grudniu   2013  r.  z  mocą  prawną

obowiązująca od 1 lipca 2013r.

Prawo do zasiłku rodzinnego miały rodziny, których dochód netto z 2013r, w przeliczeniu na jedną

osobę nie przekroczył kwoty 574,00 zł. W przypadku gdy w rodzinie było dziecko niepełnosprawne

dochód rodziny nie powinien przekroczyć kwoty 664,00 zł na osobę. 

Wysokość zasiłku rodzinnego wynosi miesięcznie :

– 77 zł. - na dziecko w wieku do ukończenia 5 roku życia,

– 106 zł. - na dziecko w wieku powyżej 5 roku życia  do ukończenia 18 roku życia,

– 115 zł. - na dziecko powyżej 18 roku życia

– 115 zł- powyżej 21 roku życia do ukończenia 24 roku życia w przypadku kontynuowania nauki

Na zasiłki  rodzinne wydatkowano kwotę: 724.076,00 zł  z  tej  formy pomocy  korzysta około 604

rodzin.

Do zasiłku rodzinnego przysługują dodatki:

1) dodatek z tytułu urodzenia dziecka. Dodatek przysługuje jednorazowo w wysokości 1.000,00

zł na każde urodzone dziecko. Łącznie wydano kwotę: 25.000,00 zł

2) dodatek  z  tytułu  opieki  nad  dzieckiem  w  okresie  korzystania  z  urlopu  wychowawczego.

Przysługuje w kwocie 400,00 zł miesięcznie. Łącznie wydatkowano kwotę:  34.133,00zł z tej

formy pomocy korzystało 11 osób miesięcznie.
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3) dodatek z tytułu samotnego wychowania dziecka. Łącznie wypłacono kwotę: 31.450,00 zł -

korzystało 16 osób miesięcznie.

4) dodatek z tytułu wychowania dziecka w rodzinie wielodzietnej- przysługuje matce lub ojcu,

lub  też  opiekunom  dziecka  na  trzecie  i  każde  następne  dziecko  uprawnione  do  zasiłku

rodzinnego. Dodatek przysługuje w wysokości 80,00 zł.

5) dodatek z  tytułu  kształcenia  i  rehabilitacji  dziecka niepełnosprawnego- przysługuje  do 16

roku  życia,  jeżeli  dziecko  legitymuje  się  orzeczeniem  o  niepełnosprawności.  Dla  osób

powyżej  16  roku  życia,  jeżeli  legitymuje  się  orzeczeniem  o  stopniu  umiarkowanym  lub

znacznym wysokość dodatku uzależniona jest od wieku dziecka i wynosi 60,00 zł miesięcznie

do ukończenia 5 roku życia oraz 80,00 zł miesięcznie powyżej 5 roku życia.

6) dodatek z tytułu rozpoczęcia roku szkolnego- przysługuje dziecku, a także osobie uczącej się

na częściowe pokrycie wydatków związanych z rozpoczęciem roku szkolnego lub w związku z

rocznym  przygotowaniem  przedszkolnym.  Dodatek  przysługuje  raz  w  roku  w  wysokości

100,00 zł.

7) dodatek z tytułu podjęcia przez dziecko nauki w szkole ponadgimnazjalnej poza miejscem

zamieszkania-  przysługuje  matce  lub  ojcu  dziecka  w  związku   z  zamieszkiwaniem  w

miejscowości, w której znajduje się siedziba szkoły w przypadku dziecka legitymującego się

orzeczeniem  o  niepełnosprawności   oraz  dodatek   w  związku  z  dojazdami  z  miejsca

zamieszkania do siedziby szkoły. Dodatek wypłacany jest na okres uczęszczania uczniów do

szkół.  Wysokość  dodatku  związana  z  zamieszkaniem  wynosi  90,00  zł  a  z  dojazdem  do

placówek szkolnych 50,00 zł miesięcznie.

1. Zasiłek  pielęgnacyjny  -   przysługuje  niepełnosprawnemu  dziecku  lub  osobie

niepełnosprawnej w wieku powyżej 16 roku życia i osobie, która ukończyła 75 lat.

2. Świadczenie pielęgnacyjne przysługuje osobie,  która rezygnuje z zatrudnienia lub innej pracy

zarobkowej w związku z koniecznością sprawowania opieki.  Świadczenie przysługiwało  w

wysokości 620,00 zł miesięcznie do kwietnia 2014r.Ustawodawca kolejną zmianą ustawy o

świadczeniach rodzinnych zmienił wysokość wypłaconych świadczeń pielęgnacyjnych i tak : 

od 1 maja 2014r do 31 grudnia 2014r – w wysokości 800,00 zł miesięcznie, a od 1 stycznia

2015r do 31 grudnia 2015r w wysokości 1200,00 zł miesięcznie a od 1.01.2016r wypłata

będzie w wysokości 1300,00 zł miesięcznie. Świadczenie przyznawane jest na okres ważności

orzeczenia.

3. Specjalny  zasiłek  opiekuńczy-  przysługuje  osobom  na  których  ciąży  zgodnie  z  ustawą,
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obowiązek alimentacyjny,jeżeli nie podejmują zatrudnienia lub  rezygnują z zatrudnienia lub

innej pracy zarobkowej w związku z koniecznością sprawowania stałej opieki nad osobą,która

ma  znacznie ograniczoną możliwością samodzielnej egzystencji. 

4. Składki na ubezpieczenie emerytalno-rentowe.

5. Ubezpieczenia zdrowotne.

Ośrodek  Pomocy  realizuje  zadanie  wynikające  z   ustawy   o  pomocy  osobom  uprawnionym  do

alimentów.  Ustawa  określa  zasady  pomocy  państwa  osobom  uprawnionym  do  alimentów  na

podstawie tytułu wykonawczego, w przypadku bezskuteczności egzekucji.  Świadczenia z funduszu

alimentacyjnego przysługują na dzieci, na które są zasądzone od rodzica alimenty, a egzekucja ich

prowadzona przez komornika jest bezskuteczna. Prawo do świadczeń z funduszu alimentacyjnego

przysługuje, jeżeli przeciętny miesięczny dochód netto na osobę w rodzinie w roku poprzedzającym

okres świadczeniowy nie przekracza kwoty 725,00 zł. Świadczenia z funduszu przysługują w kwocie

bieżąco zasądzonych alimentów, ale nie mogą wynieść więcej niż po 500 zł na każde z uprawnionych

dzieci.  Świadczenie  z  funduszu  przyznawane  jest  na  okres  świadczeniowy.  W  minionym  roku

wypłacono świadczenia 34 rodzinom na łączną kwotę:  176 596,00 zł.  

Karta Dużej Rodziny - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu realizował zadania Rządowego

Programu dla rodzin wielodzietnych. O Kartę Dużej Rodziny mogły ubiegać się rodzina wielodzietne,

jeżeli mają na utrzymaniu co najmniej troje dzieci:

- w wieku do 18 roku życia

- w wieku do 25 roku życia jeżeli uczy się w szkole lub w szkole wyższej

-  bez  ograniczeń  wiekowych  jeżeli  dziecko  legitymuje  się  orzeczeniem  o  umiarkowanym  lub

znacznym stopniu niepełnosprawności.

Zadaniem własnym gminy jest kierowanie przez Ośrodek Pomocy podopiecznych do Domu Pomocy

Społecznej.  Z  naszej  gminy  przebywało  w  Domu  Pomocy  Społecznej  ośmioro  podopiecznych.

siedmioro   jest  mieszkańcami  Zespołu  Domów Pomocy  Społecznej  w  Wieleniu,  a  jedna   osoba

przebywa w Domu Pomocy Społecznej w Dębnie. Podopieczni ponoszą częściową odpłatność tj. 70%

własnego dochodu (pobierania rent inwalidzkich, emerytur) Pozostałą część odpłatności za pobyt

mieszkańców w DPS ponosi gmina.

W  minionym  roku  łączny  koszt  utrzymania  mieszkańców  w  Domu  Pomocy  Społecznej

wyniósł177.949,814 zł. 

Pozostała działalność Ośrodka Pomocy Społecznej

1) dożywianie  -  w ramach  tej  działalności  prowadzone  jest  dożywianie  dzieci  w  szkołach  i
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przedszkolach oraz  osób dorosłych.Rzeczywista  liczba osób  objętych programem  to  330

osób w tym liczba osób korzystających z posiłku to  87 osób, pozostałe osoby korzystały z

pomocy  w  formie  zasiłku  celowego  i  świadczenia  rzeczowego.  Łączny  koszt  dożywiania

wyniósł 85.800,00 zł.(20 tys gmina, a pozostałe wojewoda)  

2) Działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego   w  Gminie  Lubasz  -  zadania  w  zakresie

przeciwdziałania przemocy w rodzinie są realizowane na zasadach określonych w przepisach.

W okresie od 01 .01.2013r. do 31.12.2013r. do Zespołu wpłynęło 11 Niebieskich Kart, w tym

9   założonych  przez  Policję,  a  dwie  karty  przez  pracownika  socjalnego a  powodem ich

założenia  była  zgłoszona  interwencja  o  stosowaniu  przemocy  w  rodzinie,   w  przypadku

siedmiu  niebieskich  kart  powodem  było  nadużywanie  alkoholu  przez  sprawcę,  cztery

przypadki dotyczyły stosowania innej przemocy,/znęcanie psychiczne,

3) Wypoczynek  letni  dla  dzieci  i  młodzieży.  Wakacje  dla  sporej  grupy  młodzieży  szkolnej  i

gimnazjalnej  z  gminy  Lubasz  rozpoczęły  się  krajoznawczo-poznawczą  wycieczką

zorganizowaną  przez  Towarzystwo  Seniorów  Słoneczko  we  współpracy  z  Gminnym

Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Lubaszu. Program wyjazdu, sfinansowany był ze środków

loterii fantowej Wakacje Dzieciom 2014r, zorganizowany przy udziale i pomocy pracowników

GOPS-u. Wybranym miejscem wycieczki było  Gniezno i okolice. 

4) Wakacje nad morzem – z wyjazdu skorzystało 20 dzieci w wieku 7-16 lat, których rodziny

korzystają z pomocy społecznej. Dzieci wyjeżdżające na kolonię  zostały podzielone na dwie

grupy. 

5) Profilaktyka zdrowotna-badania  lekarskie  -  są  to  między  innymi  badania  profilaktyczne,  z

których mogą bezpłatnie korzystać mieszkańcy naszej gminy.

6) Umorzenia podatku od opłat lokalnych – ośrodek przygotował 6 opinii 

7) Pomoc finansowa ze środków PERON.

8) Świąteczna zbiórka żywności

9) Spotkanie Wigilijne  

Pełne  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Óśrodka  Pomocy  Społecznej  stanowi  załacznik  do

nieniejszego protokołu. 

Żaneta  Andrzejewska zwróciła  sie  do  Kierownik  GOPS  by  rozpatrzyć  przeprowadzenie  badań

przesiewowych w jakimś innym zakresie

Paweł  Strawa zapytał  czy  są  do ośrodka kierowane  sprawy związane z  opłatami  za  śmieci,  czy

pomaga sie w tym zakresie rodzinom, które mają trudne warunki
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Jadwiga Kazińska  – powiedziała,  że  współpracują w każdym zakresie tutaj  pomiędzy urzędem, a

podopiecznymi.  

Ad. 4. Funkcjonowanie placówek służby zdrowia na terenie gminy Lubasz omówiła Sekretarz Gminy,

która powiedziała, że wystosowano do wszystkich placówek zdrowotnych działających na naszym

terenie pisma, aby podmioty te przesłały nam sprawozdania. Niestety, tylko dwa podmioty i to tylko

zdawkowo odpowiedziały na naszą prośbę, dlatego też informacja, którą przekażemy dotyczy spraw

czysto  teoretycznych.    Osobom  ubezpieczonym  w  Narodowym  Funduszu  Zdrowia  przysługują

bezpłatne  świadczenia  zdrowotne  w  ramach  podstawowej  opieki  zdrowotnej  udzielane  przez

lekarzy, pielęgniarki i położne podstawowej opieki zdrowotnej oraz pielęgniarki szkolne. 

Ubezpieczony ma prawo wyboru lekarza, pielęgniarki i położnej POZ spośród osób posiadających 

umowę z Wielkopolskim Oddziałem Wojewódzkim Narodowego Funduszu Zdrowia. Wybór 

następuje w drodze złożenia stosownej deklaracji wskazującej na wybór konkretnego lekarza, 

pielęgniarki, położnej. Nie obowiązuje rejonizacja.

Ubezpieczonemu przysługuje prawo wyboru tylko jednego lekarza, pielęgniarki lub położnej POZ       

i nie ma obowiązku zapisywania całej rodziny do tej samej osoby udzielającej świadczeń. Deklaracja, 

którą wypełnia ubezpieczony powinna być dostępna w każdej placówce podstawowej opieki 

zdrowotnej. Lekarz, pielęgniarka, położna POZ nie mogą odmówić żadnemu ubezpieczonemu 

zapisania się na listę podopiecznych ze względu na wiek, płeć, czy stan zdrowia. Jedyne ograniczenia,

jakie mogą zaistnieć podczas składania deklaracji, wynikają z limitów podopiecznych przypadających 

na jedną osobę udzielającą świadczeń zdrowotnych. Normy dotyczące liczby świadczeniobiorców: 

1. Lekarz POZ (lekarz rodzinny, lekarz medycyny ogólnej, internista, pediatra) - 2750 osób; 

2. Pielęgniarka podstawowej opieki zdrowotnej - 2750 osób; 

3. Położna podstawowej opieki zdrowotnej - 6600 osób populacji żeńskiej, w tym noworodki i 

niemowlęta obu płci do ukończenia 2 miesiąca życia; 

4. Pielęgniarka szkolna – wymiar czasu pracy uzależniony od typu szkoły oraz  charakterystyki 

populacji uczniów - etat przeliczeniowy 880 - 1100 uczniów. 

Ubezpieczony ma prawo wyboru (zmiany) lekarza, pielęgniarki, położnej POZ nie częściej niż trzy 

razy w roku.  W przypadku, gdy pacjent po raz czwarty w danym roku kalendarzowym zmienia 

lekarza POZ, pielęgniarkę POZ lub położną POZ - wówczas jest zobowiązany do wniesienia na 

rachunek Oddziału Funduszu opłaty w wysokości 80 zł. Lekarz podstawowej opieki zdrowotnej 

zapewnia pacjentom dostęp do świadczeń zdrowotnych w przychodni/ ośrodku zdrowia, codziennie 
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od poniedziałku do piątku w godz. Pomiędzy  8.00-18.00.  Natomiast godziny przyjęć lekarskich 

wynikają z harmonogramu zatwierdzonego przez NFZ. Pacjent może rejestrować się do lekarza 

podstawowej opieki zdrowotnej osobiście, telefonicznie lub za pośrednictwem osób trzecich. 

W stanach nagłych, schorzeniach ostrych i nagłych zachorowaniach porada udzielana jest w dniu 

zgłoszenia, natomiast w schorzeniach przewlekłych świadczenia udzielane są w terminie  

uzgodnionym ze świadczeniodawcą.

Wolne głosy i wnioski 

Informacja dla pacjentów na temat zabezpieczenia świadczeń podstawowej opieki zdrowotnej w dni 

powszednie po godz. 18.00 oraz w soboty, niedziele i dni ustawowo wolne od pracy w zakresie 

nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej zawierająca numer telefonu, powinna być umieszczona na 

tablicy wewnątrz i na zewnątrz placówki POZ. Lekarz POZ decyduje o diagnostyce, sposobach 

leczenia, kierowaniu pacjentów do poradni specjalistycznych, a także o objęciu leczeniem 

szpitalnym. Do kompetencji lekarza POZ należy także wnioskowanie o leczenie uzdrowiskowe, 

niektóre przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Ponadto realizuje zadania z obszaru 

profilaktyki i promocji zdrowia, jest odpowiedzialny za wykonywanie szczepień ochronnych, w tym 

także szczepień u dzieci i młodzieży szkolnej oraz przeprowadzanie profilaktycznych badań.  Ponadto

lekarz zobowiązany jest do:

-  wydania  skierowania  w razie  uzasadnionej  potrzeby na  konsultację  specjalistyczną  lub  objęcie

leczeniem szpitalnym. 

-  wydania skierowania  na leczenie  rehabilitacyjne,  uzdrowiskowe lub do opieki  długoterminowej

w placówce działającej w oparciu o umowę z NFZ, 

- udzielenia informacji o innych podmiotach działalności leczniczej działających na podstawie umowy

z NFZ, 

- wydania orzeczeń i zaświadczeń lekarskich wydawanych na życzenie ubezpieczonego, związanych

z dalszym leczeniem, rehabilitacją, niezdolnością do pracy, kontynuowaniem nauki, uczestnictwem

uczniów  w  zorganizowanym  wypoczynku,  a  także  zaświadczeń  wydawanych  dla  celów  pomocy

społecznej lub uzyskania zasiłku pielęgnacyjnego, 

-  kierowania na profilaktyczne badania  lekarskie  w określonych grupach wiekowych.
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Pielęgniarka  POZ  z  sprawuje  kompleksową  opiekę  pielęgniarską  nad   świadczeniobiorcami,

uwzględniając w tym realizację zleceń na zabiegi  i  procedury medyczne wydanych przez lekarzy

ubezpieczenia  zdrowotnego.  Położna  podstawowej  opieki  zdrowotnej  realizuje  świadczenia

zdrowotne w środowisku podopiecznego z zakresu pielęgnacyjnej opieki położniczej, ginekologicznej

oraz  zapewnia  ciągłość  świadczeń  profilaktycznych,  pielęgnacyjnych  i  leczniczych.

Pielęgniarka/higienistka  szkolna  sprawuje  profilaktyczną  opiekę  zdrowotną  nad  uczniami  danej

szkoły  od  klasy  „0”  (w  szkołach  podstawowych)  do  ostatniej  klasy  szkoły  ponadgimnazjalnej,

z  wyłączeniem  szkół  dla  dorosłych.  Pielęgniarka  szkolna  zapewnia  dostępność  do  świadczeń

w  wymiarze  czasu  odpowiednim  do  typu  szkoły  oraz  liczby  i  charakterystyki  uczniów  oraz,

z uwzględnieniem planu godzin lekcyjnych.

Informacja o funkcjonowaniu placówek  służby zdrowia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kazimierz  Wicher  –  stwierdził,  że  nie  mamy  wpływu  na  funkcjonowanie  placówki  zdrowotnej.

Możemy jedynie jako pacjenci zmienić lekarza. 

Marian Mirek opowiedział sytuacje pacjenta, któremu lekarz wypisał złą receptę i musiał udać się

ponownie do tego  samego lekarza bo nasz rodzinny nie chciał jej zmienić.  

Ad. 5   Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego. Temat omówiła Janina Szwerkolt. Powiedziała, że

bezpieczeństwo jest podstawową potrzebą każdego człowieka, a jego niezaspokojenie nie pozwala

na realizację innych potrzeb i utrudnia rozwój jednostki. Jest z jednej strony określoną wartością

społeczną, cywilizacyjną i kulturową,  a z drugiej zaś wartością egzystencjalną, moralną i duchową.

Przy tym jest to wartość fundamentalna, do której nie dąży się ze względu na nią samą, ale z uwagi

na  inne  wartości,  które  ona  zabezpiecza.  Pojęcia  bezpieczeństwo  publicznego  wiąże  się

bezpośrednio z porządkiem publicznym. Współcześnie źródeł zagrożeń bezpieczeństwa publicznego

dopatrywać się można wśród takich czynników, jak: 

– wysoki poziom bezrobocia,

– rozwarstwienie ekonomiczne w społeczeństwie,

– wzrost migracji zewnętrznej,

– osłabienie więzi społecznych,
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– częste zmiany i niedoskonałość stanowionego prawa,

– niska efektywność organów ścigania karnego i wymiaru sprawiedliwości,

– brak skuteczności w realizacji przygotowanych programów związanych z przeciwdziałaniem

patologii społecznej

Jest wiele  podmiotów, które zobowiązane są do zapewnienia bezpieczeństwa publicznego, w tym

gmina, która jest zobligowana do działania w tym kierunku przez ustawy.   Zadania te wykonywała

również  Straż  Gminna.  Nadto  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  ramach  własnych  zadań

podejmuje działania w tym zakresie  co znalazło odzwierciedlenie w sprawozdaniu.  Wójt Gminy na

podstawie ustawy o organizacji  imprez  masowych w 2014 roku wydał  jedną decyzję Gminnemu

Ośrodkowi Kultury.  Zakres dotyczący utrzymania porządku w gminie określony został uchwałą  w

sprawie  uchwalenia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  gminy  Lubasz.  Za

wiodącą  część  systemu  bezpieczeństwa  publicznego  jest  odpowiedzialny   minister  właściwy  do

spraw wewnętrznych oraz Komendant Główny Policji. Bez wątpienia jednak fundamentem systemu

bezpieczeństwa publicznego jest policja. W  obszarze tym  Komenda Powiatowa Policji w Czarnkowie

przekazała  analizę,  która  stanowi  załącznik  do  niniejszego  opracowania.   Przepisy  szczegółowe i

wytyczne wskazują również obywateli jako partnerów w działaniach policji. Natomiast kluczowymi

podmiotami  współdziałającymi  z  policją  w  zakresie  utrzymania  bezpieczeństwa  i  porządku

publicznego są organy administracji rządowej i samorządu terytorialnego, których zadania wskazano

wyżej. 

Wśród  innych instytucji  wymienić należy takie, jak:

1. Inspekcja Transportu Drogowego – powołana została do kontroli  przestrzegania przepisów

obowiązujących w zakresie wykonywania transportu drogowego i  przewozu osób i  rzeczy,

a jej działania mają przede wszystkim na celu eliminowanie wszelkich negatywnych zjawisk w

transporcie drogowym;

2. Państwowa  Inspekcja  Sanitarno-Epidemiologiczna,  Inspekcja  Weterynaryjna,  Inspekcja

Jakości  Handlowej  Artykułów Rolno-Spożywczych,  realizujące  zadania  w zakresie  ochrony

ludności.  Podlegają  one  ministrom  właściwym  do  spraw  zdrowia  lub  rolnictwa.  Dwie

pierwsze wykonują także zadania właściwe dla podsystemu ochrony granicy państwowej;

3. Urząd  Ochrony  Konkurencji  i  Konsumentów  oraz  podlegająca  pod  niego  Państwowa

Inspekcja  Handlowa,  które  działają  w  kierunku  podnoszenia  dobrobytu  konsumentów
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poprzez ochronę i tworzenie warunków do funkcjonowania konkurencji;

4. Główny  Inspektor  Nadzoru  Budowlanego  –  realizuje  zadania  w obszarze  bezpieczeństwa

budowlanego  w  tym:  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego,  dróg  ewakuacyjnych,

bezpieczeństwa użytkowników. W pewnym zakresie dublują się one z innymi instytucjami

bezpieczeństwa (PSP), czasem kosztem zadań operacyjnych;

5. służby  meteo  i  hydrologiczne,  na  których  ciążą  obowiązki  w  zakresie  ostrzegania

o mogących wystąpić klęskach żywiołowych;

Jak z  powyższego wynika organów wykonujących zadania  w zakresie bezpieczeństwa jest  bardzo

wiele. Jednak to my wszyscy mieszkańcy mamy największy wpływ na jego poprawę. Każdy z nas

bowiem  winien  na  każdym  kroku  zauważać  nieprawidłowości  w  tym  zakresie  i  współpracować

z wszystkimi organami do tego powołanymi, aby na lepsze zmieniać rzeczywistość. I choć  nasza

gmina nie jest gminą niebezpieczną zawsze można coś poprawić. 

Opracowanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Kazimierz Wicher – stwierdził,  że niestety mieszkańcy nie chcą współpracować bo uważają to za

kablowanie.

Jacek Michalak – złożył jeszcze wniosek w sprawie nadania nazwy nowej ulicy w Lubaszu – łącznik od

ul.  B.  Chrobrego  do  Desantu  Spadochronowego  oraz  zainstalowania  na  tej  ulicy  przynajmniej

1 lampy.  Przekazał też ranking szkół, podsumowanie roku sportowego z prośbą o jego skserowanie

i przekazanie wszystkim radnym. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 18.15

Protokołowała Janina Szwerkolt

Prowadzący posiedzenie Magdalena Janc Węglewska

                                             Józef Cichorek 
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